

Projekt

Wójta Gminy Miedźno z dnia 11.07.2024 r.

**UCHWAŁA NR ____/____/2024
RADY GMINY MIEDŹNO**

z dnia 2024 r.

w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników Ochotniczych Straży Pożarnych

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz. U. z 2024 r. poz. 609 z późn. zm.), art. 15 ust. 2 ustawy z dnia 17 grudnia 2021 r. o ochotniczych strażach pożarnych (t.j. Dz. U. z 2024 r. poz. 233), **Rada Gminy Miedźno**

uchwala, co następuje:

§ 1. Ustala się ekwiwalent pieniężny dla strażaków ratowników Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Gminy Miedźno, w następujących wysokościach:

- 1) 32,00 zł za uczestnictwo w działaniach ratowniczych lub akcjach ratowniczych, za każdą rozpoczętą godzinę;
- 2) 30,00 zł za uczestnictwo w szkoleniu lub ćwiczeniu, za każdą rozpoczętą godzinę.

§ 2. Traci moc Uchwała Nr 261/XXXV/2022 Rady Gminy Miedźno z dnia 30 czerwca 2022 r. w sprawie wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników Ochotniczych Straży Pożarnych.

§ 3. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi.

§ 4. Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Śląskiego.

Uzasadnienie

Zgodnie z art. 15 ust. 2 ustawy z dnia 17 grudnia 2021 r. o ochotniczych strażach pożarnych (t.j. Dz. U z 2024 r., poz. 233) właściwa rada gminy w drodze uchwały określa wysokość ekwiwalentu pieniężnego nie rzadziej niż raz na 2 lata. Wysokość ekwiwalentu pieniężnego nie może przekraczać 1/175 przeciętnego wynagrodzenia miesięcznego brutto, ogłoszonego przez Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego w Dzienniku Urzędowym Rzeczypospolitej Polskiej "Monitor Polski" na podstawie art. 20 pkt 2 ustawy z dnia 17 grudnia 1998 r. o emeryturach i rentach z Funduszu Ubezpieczeń Społecznych przed dniem ustalenia ekwiwalentu pieniężnego. Zgodnie z Komunikatem Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 11 maja 2024 r. w sprawie przeciętnego wynagrodzenia w pierwszym kwartale 2024 r. przeciętne miesięczne wynagrodzenie wyniosło 8 147,38 zł. Zgodnie z powyższym stawka ekwiwalentu nie może przekraczać kwoty 46,56 zł. Przy określeniu wskazanego ekwiwalentu uwzględniona została także minimalna stawka godzinowa za pracę, o której mowa w Rozporządzeniu Rady Ministrów z dnia 14 września 2023 r. w sprawie wysokości minimalnego wynagrodzenia za pracę oraz wysokości minimalnej stawki godzinowej w 2024 r., ustalona na kwotę:

- 27,70 zł – od dnia 01 stycznia 2024 r.
- 28,10 zł – od dnia 01 lipca 2024 r.